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„Jó úton halad a hamvak hazahozatala, napirenden van az ügy, az örökösökkel meg van
beszélve és folyamatosan egyeztetünk a Nyirő József Kulturális Alapítvánnyal is" – nyilatkozott
szűkszavúan a fejleményekről 
Balázs Árpád
, az MPP önkormányzati képviselője, aki Nyirő hamvainak hazahozatalát, 
Pál Gyula
néhai ügyész kezdeményezésének nyomán, 1995 óta folyamatosan, ma már többekkel együtt
szorgalmazza.

  

Balázs Árpád nem kívánt beavatni a részletekbe, mondván, hogy a hamvak hazahozatalával
kapcsolatosan vannak még tennivalók. A pontos dátum egyelőre még nincs leszögezve, mint
ahogy az író földi maradványainak végső nyughelye is vitatott. Utóbbival kapcsolatosan két
variáns is felmerült: egyes vélemények szerint az egykori lakhely, a Nyirő-villa, mások szerint
pedig a katolikus temető lenne megfelelő helyszín. A kérdésben végső döntés csak a
későbbiekben várható.
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  A Nyirő-ház. A teraszon Nyirő József és felesége, Ilona  A tanácsos egy újdonsággal is szolgált: „Nem csak Nyirő József hamvait hozzuk hazaSzékelyudvarhelyre, de, a család beleegyezésével, a marosvásárhelyi temetőben nyugvófeleségéét, Ilona asszonyét is. Szeretnénk az eseményt ünnepivé tenni, a temetést megelőzőenegy Nyirő-emlékhetet rendezünk, de ennek pontos programjáról majd a megfelelő időbennyilatkozunk" – közölte Balázs.  Az 1953. október 16-án elhunyt és a madridi Almudena temetőben nyugalomba helyezett NyirőJózsef hamvainak hazahozatala legutóbb tavaly szeptemberben volt terítéken. Akkor kisebbvitát szült az, hogy a néhai író végső akaratának beteljesítését (azt, hogy szülőföldjénnyugodjék) ki kezdeményezte elsőként, illetve ki az ügyben az illetékesebb: a Szász Jenőképviselte Székelyudvarhelyért Alapítvány, vagy az ügyet szintén felkaroló városvezetés, és az önkormányzatot képviselő Bunta Leventepolgármester.  A polgármesteri hivatalnál érdeklődve Bálint Attila sajtószóvivőtől megtudtuk: a madridivárosvezetéssel ez ügyben több hivatalos levélváltás is történt, a hazahozatal időpontjávalkapcsolatosan konkrétumok egyelőre nincsenek, de az ügy napirenden van.  Bár a Nyirő-hamvak hazahozatalát felkaroló két fél egymástól függetlenül dolgozik, remélhetőennem vész el a sok bába közt a gyermek. Remény a megvalósulásra van, hiszen a hazahozataltnem csak az író leszármazottai, a budapesti székhelyű Ábel Alapítvány, a Nyirő József Kulturális Alapítványtámogatja, de  olyan neves politikusok is, mint az ügy fővédnöke, Kövér László, a Magyar Országgyűléselnöke illetve Markó Bélaminiszterelnök-helyettes és Szőcs Géza, a Magyar Köztársaságkultúráért felelős államtitkára.
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